

# **Protokół z posiedzenia XX nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Radziechowy- Wieprz w dniu 13 lipca 2012 r.**

## **Porządek obrad:**

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad
2. Uchwalenie porządku obrad
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w WPF
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVIII/109/12 z dnia 28 maja 2012 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji z budżetu Gminy Radziechowy – Wieprz dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Wieprzu
7. Omówienie planu Rozwoju Biblioteki
8. Omówienie znowelizowanej ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach.
9. Wolne wnioski
10. Zakończenie sesji.

## **Ad.1**

### **Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.**

**Przewodniczący Marian Motyka** otworzył obrady XX nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Radziechowy- Wieprz. Przewodniczący powitał Radnych, Wójta oraz pozostałych przybyłych na sesję.

## **Ad.2**

### **Uchwalenie porządku obrad.**

**Przewodniczący Marian Motyka** odczytał proponowany porządek obrad.

Poruszona została kwestia informowania Radnych o terminie sesji. Część Radnych zgodziła się na powiadomienie o sesji nadzwyczajnej sms-em, natomiast część Radnych poprosiła o powiadomienie telefoniczne.

**Wójt** poprosił o wykreślenie punktu 6 z porządku obrad. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji z budżetu Gminy Radziechowy – Wieprz dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Wieprzu z punktu 6, zostanie omówiona i poddana pod głosowanie na kolejnej sesji.

**Przewodniczący Marian Motyka** poddał pod głosowanie, zatwierdzenie porządku obrad – bez pkt 6. Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie, 12 głosami „za”.

### **Ad.3**

**Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie.**

**Przewodniczący Marian Motyka** udzielił głosu **P. Skarbnik**.

**P. Skarbnik** omówiła zmniejszenie wydatków w wieloletniej prognozie finansowej, co jest spójne ze zmianami w budżecie. Omówione zostały m. in. plany wydatków zgodnie z projektem uchwały. Środki z gwarancji w wysokości 89 tyś przeznacza się na: 42 tyś zł. Na zakup oprogramowania do obsługi ustawy śmieciowej, 7 tyś zł. na rzeczoznawcę, 30 tyś zł na remonty dróg, 10 tyś zł na monitoring dla OSP Przybędza.

**Radna Lucyna Kądziołka** zapytała o środki przeznaczone na ocieplenie ściany budynku szkoły w Radziechowach. Ściana przemarza, przecieka i jest pokryta grzybem. Fachowcy wycenili remont ściany do 50 000zł.

**Radny Stanisław Orliński** zapytał czy 30 000 zł wystarczy na remont dróg. **Wójt** odpowiedział, że brane pod uwagę będą, najpilniejsze prace.

**Jan Kosiec** powrócił do kwestii remontu ściany szkoły w Radziechowach. Radny stwierdził, że może okazać się, iż położenie nowego tynku mogłoby rozwiązać sprawę. Radny powiedział, że przystępując do inwestycji, należy mieć wiarygodny kosztorys, a nie sugerować się wyceną osób przeprowadzających remonty.

**Radny Stanisław Orliński** stwierdził, że tynk wytrzyma nie więcej 30 – 35 lat. Wiele rzeczy niszczy, ale prawda jest taka, że budżet nie jest z gumy, gmina nie ma pieniędzy.

**P. Skarbnik** powiedziała, że na dzień dzisiejszy gmina nie posiada środków finansowych na remont ściany szkoły.

**Radna Lucyna Kądziołka** stwierdziła, że temat ściany w szkole w Radziechowach wałkowany jest od początku kadencji.

**Wójt** powiedział, że prace nad zagospodarowaniem przestrzennym przeciągną się, dlatego część płatności przejdzie na przyszły rok. Zaproponował, by część pieniędzy przeznaczonych na program do ustawy śmieciowej przeznaczyć na remont ściany szkoły w Radziechowach, a program można kupić za pieniądze przeznaczone na plan zagospodarowania (płatność, która ma być realizowana w przyszłym roku)

**Przewodniczący Marian Motyka** powiedział, że na remont przedszkola w Wieprzu zaplanowane było 50 tyś zł – okazuje się, iż przedszkole nie będzie remontowane, dlatego pieniądze wrócą do budżetu.



**Sekretarz Jadwiga Górna** poinformowała, że 50 tys. przeznaczone było na ogrodzenie przedszkola, jednakże po wizycie w przedszkolu w Wieprzu powstało pytanie dot. zasadności remontu tego budynku, który jest w tak złym stanie technicznym, że niewiele da się zrobić, pieniądze więc będą wyrzucone w błoto. Powstał pomysł, aby kumulować środki i za jakiś czas rozpocząć budowę nowego przedszkola. Sekretarz stwierdziła, że nie opłaca się teraz robić projektu, gdyż przepisy się zmieniają – lepiej więc zbierać pieniądze i zacząć budowę.

**Radna Lucyna Kądziołka** stwierdziła, że przedszkole w Wieprzu jest faktycznie potrzebne, ale problem jest z pieniędzmi.

**Skarbnik Barbara Pietrysko** stwierdziła, że pieniądze z Wieprza można przeznaczyć na ścianę w szkole w Radziechowach.

**Radny Jan Kosiec** stwierdził, że jak się odsłoni ścianę, to może się okazać, że 50 tys. zł. może nie wystarczyć na remont. Radny zaproponował, aby na przedszkole zaadaptować pomieszczenia w Brzuśniku, na co **Sekretarz** odparła, że koszty adaptacyjne byłyby większe, niż budowa nowego budynku.

**Przewodniczący Marian Motyka** podkreślił, że pieniądze przeznaczone na ogrodzenie przedszkola w Wieprzu w wysokości 50 tys. zł. pójdą na remont szkoły w Radziechowach – z zastrzeżeniem, że pieniądze te wrócą na potrzeby przedszkola w Wieprzu w przyszłym roku – taką też propozycję poddał pod głosowanie - i tak przy 13 Radnych obecnych na sali, za takim rozwiązaniem głosowało 13 Radnych.

**Radny Jan Kosiec** zwrócił uwagę na problem niszczonego budynku w Brzuśniku – stwierdził, że Rada musi się nad tym zastanowić i podjąć w tej kwestii jakąś decyzję.

#### **Ad.4**

##### **Podjęcie uchwały w sprawie zmian w WPF.**

**Przewodniczący Marian Motyka** odczytał uchwałę w sprawie zmian w WPF, a następnie poddał ją pod głosowanie i tak przy 13 Radnych obecnych na sali:

**za przyjęciem uchwały głosowało 13 Radnych, tak więc uchwała podjęta została jednogłośnie.**

#### **cd. Ad.3**

**Pani Skarbnik** dodała, że remont ściany będzie dołączony w załączniku wydatków majątkowych. W uchwale głównej budżetowej zawarta jest zmiana uchwały kredytowej.

##### **Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie.**

**Przewodniczący Marian Motyka** odczytał uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Radziechowy- Wieprz, a następnie poddał ją pod głosowanie i tak przy 13 Radnych obecnych na sali:

**za przyjęciem uchwały głosowało 13 Radnych, tak więc uchwała podjęta została jednogłośnie.**

#### **Ad.5**

**Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVIII/109/12 z dnia 28 maja 2012 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.**

**P. Skarbnik** omówiła zmiany w uchwale- zmianę §1.

**Przewodniczący Marian Motyka** odczytał uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr XVIII/109/12 z dnia 28 maja 2012 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego, a następnie poddał ją pod głosowanie i tak przy 13 Radnych obecnych na sali:

**za przyjęciem uchwały głosowało 13 Radnych, tak więc uchwała podjęta została jednogłośnie.**

**Radna Jadwiga Koźlik** zapytała o wyniki powtórnego konkursu na dyrektora szkół w Przybędzy i Bystrej, **Wójt** odpowiedział, że stanowisko dyrektora objęły te same Panie, które wygrały pierwszy konkurs, natomiast nowy konkurs na dyrektora w przedszkolu w Wieprzu wygrała Pani Adamczyk.

**Radny Piotr Kosiec** zwrócił się z pytaniem dot. śmietnika na cmentarzu w Wieprzu, na których składowane są różne odpady domowe i z okolicznych warsztatów, zapytał o możliwość prawnego ukarania takich osób. **Jadwiga Górna** odpowiedziała, że na kontenerze musi znajdować się napis „odpady cmentarne”.

**Radny Jacek Świniański** poruszył problem likwidacji przez P. Mrowiec połączenia Juszczyzna- Bielsko Biała. **Wójt** zaproponował spotkanie z Panią Mrowiec i wspólne omówienie problemu.

**Radny Stanisław Golek** poinformował, że otrzymał pismo wyjaśniające od Pana Marka Jurasza z wyjaśnieniami, dlaczego odchodzi ze swojego stanowiska, Radny zapytał na czym polegała zła współpraca urzędu z P. Juraszem, na co **Wójt** odparł, iż P. Marek Jurasz został poproszony na rozmowę, w której to został poinformowany o przeniesieniu siedziby GCKPT do Urzędu Gminy w Radziechowach w celu poprawienia współpracy. Pan Jurasz odpowiedział, że w przypadku przeniesienia siedziby, złoży rezygnację z pełnienia stanowiska dyrektora. Po przyjęciu uchwały o przeniesieniu siedziby, Pan Jurasz złożył taką rezygnację.

**Radny Stanisław Golek** zapytał, czy pismo w tej sprawie zostało złożone przed sesją i dlaczego Radni nie byli o tym poinformowani, na co **Wójt** odparł, że pismo wpłynęło przed



sesją, dodał również, że pracownik nie może przeciwstawiać się uchwale podjętej zgodnie z prawem.

**Radna Jadwiga Koźlik** stwierdziła, iż Radni czują się w tej sprawie niedoinformowani.

**Jadwiga Górna** poinformowała, że przed podjęciem uchwały Sekretarz spotkała się z P. Markiem Juraszem w obecności P. Kadrowej, rozmowa dotyczyła terminów, które zostały wpisane do uchwały, ażeby P. Jurasz mógł zdążyć dokonać zmian dostosowując się do terminu z uchwały. P. Jurasz powiedział, że nie ma <sup>problemu</sup> sprawy - od 1 września może się przenieść do Urzędu Gminy.

**Przewodniczący Marian Motyka** zauważył, że P. Jurasz nie był obecny na poprzedniej sesji, mimo zaproszenia i tematyki związanej z jego kompetencjami – przyjęcia sprawozdania finansowego GCKPT, tym bardziej, że została poruszona kwestia dotycząca jego osoby. P. Jurasz mógł przyjść na sesję i przedstawić swój punkt widzenia. Przewodniczący powiedział, że pracownik nie może stawiać warunków pracodawcy.

**Radny Czesław Matlak** zapytał o wycinkę drzewa na ul. Ogrodowej, drzewo to utrudnia widoczność kierowcom. **Pan Wójt** zapytał kto jest właścicielem działki, następnie zaproponował napisanie pisma z prośbą o wycinkę.

**Radny Bogusław Michalski** zapytał o godziny otwarcia Orlika - czy jest wywieszony regulamin dotyczący użytkowania tego obiektu. **Sekretarz Jadwiga Górna** odpowiedziała, że jest regulamin, który zamieszczony jest na stronie internetowej, na tablicy ogłoszeń przy Orliku oraz u Dyr. Szkoły. Niestety koszty użytkowania nie pozwalają na 24 godzinne otwarcie obiektu, są zatrudnieni opiekunowie, którzy pełnią dozór w godzinach od 8.00 do 20.00. Istnieje możliwość wcześniejszego zarezerwowania boiska dla chętnych osób, które biorą odpowiedzialność za Orlika w czasie użytkowania. Taki sam system zapisów funkcjonuje w Wieprzu.

**Radny Jan Kosiec** zwrócił się z prośbą, aby naciskać na Związek Międzygminny o to, by zostało wydane pozwolenie na budowę kanalizacji w Przybędzy.

**Ad.7**

#### **Omówienie planu Rozwoju Biblioteki.**

**Przewodniczący Marian Motyka** udzielił głosu Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej Radziechowy-Wieprz Beacie Leńczuk-Bachmińskiej. **Dyrektor** omówiła plan rozwoju biblioteki na lata 2012-2015, poinformowała, iż w bibliotece wprowadzone zostaną dodatkowo działania kulturalne oraz edukacyjne. Następnie omówiła nowe pomysły rozszerzające działalność biblioteki, pomysłem jest np. stworzenie interaktywnej mapy, na której ludzie za pomocą internetu będą mogli zaznaczać dzikie wysypiska śmieci. Dyrektor poinformowała, iż biblioteka wygrała konkurs, rozgrywany pomiędzy bibliotekami biorącymi



udział w tym projekcie - w nagrodę, jako jedyna spośród 3 tys. innych bibliotek - zostanie wyposażona w system identyfikacji wizualnej. Pomysłem jest również zamieszczenie na stronie internetowej kroniki wszystkich szkół oraz katalog ciekawych ludzi naszej Gminy. Dyrektor poinformowała również o warsztatach z samoobrony, które mają się odbyć końcem lipca - w zależności od pogody - na Orliku lub na sali gimnastycznej w szkole w Radziechowach. P. Leńczuk - Bachmińska zaprosiła na posiadły radziechowskie, zachęciła obecnych do współpracy, dodała, że każdy pomysł jest mile widziany.

#### Ad.8

#### **Omówienie znowelizowanej ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach.**

Głos zabrała **Sekretarz Jadwiga Górna** przedstawiła obowiązki ustawowe, jakie nałożone zostały na Gminę przez znowelizowaną ustawę o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Sekretarz poinformowała, iż pierwszą kwestią będzie wybór kryteriów, wyliczania ceny za śmieci - czy od powierzchni, czy też od ilości zamieszkałych osób - jest jeszcze możliwość obliczania wg wskazań liczników na wodę - chociaż ten wariant można wykluczyć, gdyż w naszej gminie jest to niemożliwe. Następnie Jadwiga Górna poruszyła kwestię wyznaczenia obszarów podlegających obowiązkowej deratyzacji - zwróciła się z pytaniem, czy na terenie naszej Gminy jest problem ze szczurami, na co padała odpowiedź Radnych, że nie. Sekretarz zwróciła uwagę na domki letniskowe - trzeba również zastanowić się nad tym, jak naliczać od tych nieruchomości opłatę za śmieci. Sekretarz powiedziała, że jest przeciwna dzielenia Gminy na sektory, które będą obsługiwane przez różnych odbiorców, wg niej lepszym pomysłem będzie wybór jednego odbiorcy - łatwiej będzie nadzorować jego działalność i egzekwować zapisy przyszłej umowy, Radni zgodzili się z takim stanowiskiem. Sekretarz poinformowała, iż każdy zobligowany jest mieć umowę na odbiór śmieci i kanalizacji (opróżnianie zbiorników bezodpływowych w przypadku właścicieli, którzy nie zawarli umów). Sekretarz omówiła odbiór odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz wyznaczenie punktów selektywnego zbierania odpadów komunalnych. Po wspólnej dyskusji jednogłośnie stwierdzono, że najlepszym rozwiązaniem jest stworzenie jednego sektora, ale z kilkoma punktami odbioru, aby mieszkańcy mogli wyrzucać śmieci w swojej miejscowości. W związku z nowelizacją omawianej ustawy, należy podjąć wielką akcję informacyjną. Mieszkańców należy poinformować również o tym, iż popioły zbierane będą z osobnych pojemników - odbiór czystego popiołu jest bowiem dużo tańszy niż odbiór ogólnego balastu, ludzi należy uświadamiać, że segregacja śmieci po prostu się opłaca. **Radna Jadwiga Koźlik** zaproponowała wydrukowanie biuletynu informacyjnego dla wszystkich mieszkańców. Następnie rozpoczęła się dyskusja na temat utrzymania czystości i porządku w Gminie.

#### Ad.9

#### **Wolne wnioski**

**Przewodniczący Marian Motyka** przedstawił pismo dotyczące finansowania działalności LKS-u. **Przewodniczący Marian Motyka** udzielił głosu **Aleksandrowi Juraszkowi**, który powiedział, że po połączeniu klubów, sposób finansowania nie uległ zmianie.



**Przewodniczący Marian Motyka** przeczytał pismo skierowane od Sekretarz do Radcy Prawnego, w sprawie możliwości przekazania środków finansowych na działalność LKS-u poprzez instytucję np. Gminny Ośrodek Sportu. W odpowiedzi Radca stwierdził, że środki jako jednostki budżetowe będą przeznaczone na działalność statutową tej jednostki a nie na dotacje LKS. Nie ma możliwości aby ewentualny GOS bez konkursu przekazywał środki na LKS. **Sekretarz** powiedziała, że utworzenie nowej jednostki jest bezcelowe.

**Przewodniczący Marian Motyka** przeczytał kolejne pismo skierowane do Wójta od mieszkańców Wieprza z ul. Nad Sołą (w kierunku Grojca), w sprawie umieszczenia przy wjeździe i wyjeździe na ulicę, znaku ograniczającego wjazd samochodów o ograniczonym tonażu. **Przewodniczący** zaproponował skierowanie tej sprawy do Komisji Ładu i Porządku, jak również sprawę dotyczącą remontu drogi gminnej na jasnej górze.

**Radny Stanisław Orlinski** zapytał o zakupiony przez Gminę żwir, na co **Sekretarz** odparła, że wszystko wykorzystane zostało na drogi, więcej informacji na ten temat może udzielić P. Jolanta Twardysko. **Radny Orlinski** zwrócił się również z prośbą o ponowienie apelu do mieszkańców o wykaszanie traw. **Przewodniczący Marian Motyka** dodał, że powinno iść również pismo o wykaszanie rowów melioracyjnych, na co **Sekretarz** powiedziała, że z rowami jest problem, gdyż nikt się do nich nie przyznaje. Rowy są na mapach, własność niby Skarbu Państwa, ale wszyscy umywają od tego ręce.

**Radny Orlinski** zwrócił uwagę na problem stawiania płotów w granicy – powinno być jasno powiedziane, że trzeba z płotem się odsunąć od granicy działki i trzeba, aby urząd to egzekwował, na co **Sekretarz** odparła, że to są trudne sprawy, jeżeli ktoś zwraca się do Gminy o pozwolenie na budowę ogrodzenia, to dostaje informację o konieczności odsunięcia się z ogrodzeniem od granicy działki – problemem są natomiast ogrodzenia stawiane nielegalnie.

**Radny Jan Kosiec** powrócił do kwestii wykaszania rowów. Radny przytoczył przykład ul. Wspólnej w Przybędzy, mieszkaniec dostał pozwolenie na zarurowanie rowu, a przez to w czasie deszczu ul. Wspólna jest zalewana i powstają konflikty pomiędzy mieszkańcami. Następnie **Radny** zwrócił się do Pani Sekretarz w sprawie zalanego sufitu w punkcie lekarskim w Przybędzy. **Sekretarz** przekazała głos w tej sprawie P. Bogusławie Pawlus. **Bogusława Pawlus**, powiedziała że remont jest przewidziany w okresie wakacji ze środków własnych – ma się tym zająć grupa techniczna. **Radny Kosiec** zwrócił uwagę na potrzebę rozwiązania problemu gospodarza i palacza w Domu Ludowym w Przybędzy oraz wykaszania dróg gminnych – są takie miejsca, gdzie trawy utrudniają widoczność. **Sekretarz** odpowiedziała, że przy niewielu pracownikach technicznych pracujących przy wszystkich obiektach Gminy, nie jest w stanie przewidzieć kiedy będą mieli czas na wykaszanie. Sekretarz stwierdziła, że prawda jest taka, że każdy pracownik ma coraz więcej obowiązków. W dziale technicznym np. w chwili obecnej 3 pracowników ma urlop a 2 jest na zwolnieniu lekarskim.

**Radny Bogusław Michalski** zapytał, czy w miarę możliwości będzie się dało oczyścić korytka ze żwiru, żużlu – niektórzy mieszkańcy oczyszczają te korytka, ale są też ludzie starsi, którzy nie są w stanie nic zrobić, na co **Sekretarz** odparła, że takie sprawy należy



zgłaszać P. Aleksandrze Pawlus, w miarę możliwości prace będą prowadzone, ale zasada jest jedna – działać możemy tylko i wyłącznie na mieniu gminnym.

**Radny Jacek Świniański** zapytał o termin spotkania w terenie z Panem Bednarzem ze Związku Międzygminnego, dotyczącego dróg po budowie kanalizacji. Propozycja wizji poruszona została na poprzedniej sesji. Radny zapytał o termin wizji w Juszczynie, zapytał również czy Pan Bednarz sprawdził skargi wniesione, do czego zobowiązał się na poprzedniej sesji. **Sekretarz** odpowiedziała, że Gmina przyjmuje wszystkie wnioski, następnie przekazuje je do Związku Międzygminnego, który jest odpowiedzialny za rozwiązanie wszelkich nieporozumień. Gmina nie jest inwestorem, dlatego nie należy to do jej obowiązków.

**Radny Jan Kosiec** zapytał o termin wykonania z funduszu sołeckiego drogi w Przybędzy przez Pana Lukasa. **Bogusława Pawlus** odpowiedziała, że termin zakończenia był do 24 lipca, z powodu nie dotrzymania umowy zostało wysłane wezwanie, na które nie ma jeszcze odpowiedzi. **Sekretarz** powiedziała, że jest problem z niesolidnymi wykonawcami, którzy proponują najniższe ceny. Rozwiązaniem jest albo nałożenie kar, albo rozwiązanie umowy.

**Sekretarz** powróciła do sprawy P. Marka Jurasza, ustosunkowała się do zarzutów zawartych w piśmie P. Jurasza, poinformowała że: P. Jurasz jest prezesem stowarzyszenia Grojcowinie – początkiem roku zwrócił się o umieszczenie w gazetce prośby o przekazywanie 1 % z podatku na rzecz Grojcowian. W gazetce ukazała się informacja o możliwości przekazania 1 % na organizacje działające na terenie naszej Gminy – a nie tylko Grojcowianie. Takie rozwiązanie jest obiektywne. **Radna Lucyna Kądziołka** stwierdziła, że to swoiste odwrócenie ról, ponieważ gdy gazetką zajmował się P. Jurasz, to były telefony od np. Dzieci Serc, że ich artykuły nie ukazywały się w gazetce. Również Radni stwierdzili, że wiedzą o przekazanych artykułach, które w gazetce się nie ukazały.

**Radny Jan Kosiec** dodał, że P. Jurasz powinien być obecny na ostatniej sesji, wówczas można było dyskutować i wysłuchać stanowiska każdej strony.

#### **Ad. 10**

##### **Zakończenie sesji**

Z powodu wyczerpania punktów porządku obrad Przewodniczący Marian Motyka zamknął posiedzenie XX nadzwyczajnej sesji Rady Gminy.

Protokołowała:

Małgorzata Foksa

Przewodniczący Rady Gminy:

Marian Motyka